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1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt med tilføjelse af 6.b – Klage over Medieproduktion – web, apps og inter-

aktion.  

2) Meddelelser 

a) Studienævnsformand 

i) Høringssvar fra censorformandsskabet (bilag) 

ii) Feedback som tema i fagkollegiet 

Sara informerer studienævnet om, at fagkollegiet arbejder med en mere 

stringent måde at give feedback på. Der er udarbejdet et bedømmelses-

skema, som de studerende også får tilsendt, så de kender grundlaget for 

bedømmelsen. 

iii) Nyt ift. Kommunikationsundersøgelse 

Ikke nok respondenter. De studerende er blevet påmindet om at svare, og 

undersøgelsen tages op på mødet i december. 

b) Studieleder 

i) Panelbesøg i foråret 2020 ifm. NIA20 

Nyakkrediteringen står for døren på SDU i foråret 2020. Et panel besøger 

SDU 2 gange i foråret, og vi kan ’risikere’ at blive bedt om at medvirke i in-

terviews og stille dokumenter til rådighed, så det kan tjekke op på fx vores 

kvalitetspraksis.  

ii) Raskmelding 

Heidi er tilbage fra 1. december og kan derefter deltage i studienævnsmø-

derne fremadrettet.  

c) De studerende 

d) Andre 

i) Ændring i speciale-placering – kan det lade sig gøre? (bilag) 

Der er flere didaktiske og praktiske årsager til at bibeholde specialets nu-

værende placering, altså på kandidatens 4. semester.  

3) Merit- og dispensationsansøgninger 

Jf. SAGA 

4) Sager til behandling eksamen 

Referat 

Studienævn: Studienævn for Medievidenskab 

Dato og tidspunkt: 6. november, 12:30-15:30 

Sted: Romeo 

Deltagere: Sara Mosberg Iversen, Lasse Juel Larsen, Emil Øgaard, 

Martin Vinther Bavngaard, & studienævnssekretær Hala A. 

Wandall. 

Afbud fra: Elle Christine Lüchau, Camilla Alexandra Barton (suppleant), 

Johannes Martini Agersnap, studiesekretær Susanne Voss 

Jørgensen, studiesekretær Lea Sundsgaard Jensen, Heidi 

Hilarius-Kalkau Philipsen, & Ingo Winkler (observatør). 

Referent: Hala A. Wandall 



 

 Side 2 

a) Eksamensresultater forår 2019 

Studienævnet drøfter den generelt høje beståelsesprocent. Studienævnet drøf-

ter desuden, om kravene til de forskellige fag skal være højere af denne årsag 

og bliver enige om, at den samtale skal tages i fagkollegiet, da der er forskel-

lige årsager til den høje beståelsesprocent. Herunder nævnes det høje ambiti-

onsniveau blandt de studerende på uddannelserne.  

b) Plagiat (bilag) 

Studienævnet konstaterer, at tallene for plagiat er lave. Hertil diskuteres kort, 

om de nødvendige plagiattjek bliver foretager som de skal. 

Studienævnsformanden tager sagen videre til fagkollegiet for en kort drøftelse 

omkring proceduren for plagiattjek i forbindelse med skriftlige eksaminer.  

5) Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Frafald  

i) BA Medievidenskab 

Studienævnet diskuterer, at der er en stor andel af de studerende der fal-

der fra på 2. semester. Tallene er dog ikke alarmerende sammenlignet 

med andre uddannelser på Humaniora. 

Hertil ses at der er større frafald blandt de studerende der er optaget gen-

nem kvote 1 end gennem kvote 2. Dette bestyrker vores strategi om at op-

tage 50% af vores studerende via kvote 2. 

ii) KA Medievidenskab 

Studienævnet drøfter tallene for kandidaterne optaget i 2018 og undrer sig 

over, at der tilsyneladende ikke er nogen, der er faldet fra studiet. Dette er 

usædvanligt – men glædeligt.  

b) Timetalstjek – lever uddannelsen op til kravene? (bilag) 

i) BA – På 2. og 4. semester er der 10 ugentlige timer på de obligatoriske 

fag. Herudover har de studerende valgfag, så disse semestre lever også 

op til kravene.  

ii) KA – På 2. semester er der 6 ugentlige timer på de obligatoriske fag. Her-

udover har de studerende valgfag, så disse semestre lever også op til kra-

vene. 

6) Sager til behandling undervisning 

a) Information til nye undervisere (bilag) 

Sara har udarbejdet et informationsbrev til nye undervisere ved Medieviden-

skab, som studienævnet kort drøfter. 

Sara beder repræsentanterne sende hende eventuelle kommentarer til hende.  

b) Klage over Medieproduktion – web, apps og interaktion.  

Studienævnet har modtaget en klage vedrørende undervisningen i Mediepro-

duktion – web, apps og interaktion.  

Heri står blandt andet, at undervisningen har foregået på engelsk, selvom der i 

studieordningen står at faget skal undervises på dansk. Her hæfter studienæv-

net sig ved, at der i klagen står, at underviser i starten af semestret har under-

vist på dansk, men efter opfordring fra en gruppe studerende, er slået over til 

engelsk i stedet. 



 

 Side 3 

Studienævnet drøfter, om det vil være muligt at indskrive i fagbeskrivel-

serne, at undervisningssproget som udgangspunkt er dansk, men at det ved 

behov kan undervises på engelsk og når til enighed omkring, at indskrive det i 

fagbeskrivelserne som del af fagbeskrivelserne. 

I klagen står endvidere, at de studerendes er bekymret for at gå til mundtlig ek-

samen på dansk når pensum, slides og fagtermer har været gennemgået på 

engelsk. Hertil hæfter studienævnet sig ved, at der på Medievidenskab er et 

adgangskrav om Engelsk på B-niveau, og at det derfor er forventeligt, at de 

studerende skal læse engelsk som del af studiet og kunne navigere i en 

mundtlig eksamen på dansk på baggrund af engelsksproget materiale. Ligele-

des hæfter studienævnet sig ved, at underviser selv deltager i eksamen, og at 

vedkommende er opmærksom på, at de studerende er blevet undervist på en-

gelsk. 

I klagen udtrykker de studerende derudover et behov for selvstudie, da de 

grundet ovenstående punkter ikke føler sig trygge ved at gå til eksamen i faget 

på baggrund af undervisningen alene.  

Studienævnet anbefaler studieleder at tale med den pågældende underviser 

for at se, om der ligger noget mere til grund for klagen.  

 

7) Andre sager til behandling 

a) Ansøgning om midler: Tilskud til transportudgifter (bilag) 

Søger om tilskud på 200 kr. til transport i forbindelse med ekskursion – der var 

8 studerende afsted.  

Studienævnet når til enighed om at bevillige de sammenlagt 1.600kr.  

b) Ansøgning om midler: Gæsteforelæser (bilag) 

Studienævnet når til enighed om at bevillige 2.000kr i gæstehonorar og kørsel.  

c) Studiemiljø: Studenterinddragelse (bilag) 

Karrieredag foråret 2020 for Bachelor- og Kandidatstuderende på Medie-

videnskab 

Der foreslås en medievidenskabelig karrieredag, hvor der kommer dimittender 

ind, der beskriver, hvordan de bruger deres kompetencer og uddannelse i ar-

bejdet. Her er studienævnet enige om, at det vil være relevant at inddrage afta-

gerpanelet, der afholder møde sidst i november.  

Studienævnet når til enighed om at afholde en karrieredag i foråret 2020 – 

gerne i marts.  

Bacheloroplæg 

Det foreslås at afholde en præsentation af bachelorprojekter– evt. i forlæn-

gelse af næste BA-seminar, hvor de studerende kan få indblik i tidligere bache-

lorstuderendes proces omkring bachelorprojektet, deres valg af vejleder, emne 

og lignende.  

Fodboldhold 

Sara tager kontakt til de studerende, der har meldt tilbage på rundspørgen om-

kring igangsættelsen af et fodboldhold på Medievidenskab.  

 



 

 Side 4 

Sara tager derudover kontakt til festudvalget og koordinerer omkring fremtidige 

arrangementer. 

8) Eventuelt 

 

Mødet sluttede 14:30 

 

Med venlig hilsen 

Hala A. Wandall 

Studienævnssekretær 


